
Krobia, dnia 2 lipca 2014 r.

P R O T O K Ó Ł    Nr   XLVIII/2014
z XLVIII sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,
w dniu 25 czerwca 2014 r. w ZSOiZ w Krobi

=========================================================
godzina rozpoczęcia :    16.30
godzina zakończenia :    18.30

Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 14 radnych,
nieobecny radny Łukasz Kubiak.

Ponadto w sesji uczestniczyli :
======================

1.   Czwojda Sebastian - Burmistrz Krobi.
2.   Walczak Damian - Skarbnik Gminy.
3.   Szablewska Katarzyna - Sekretarz Gminy.
4.   Zawieja Karol - radca prawny.
5.   Sołtysi Gminy Krobia.
6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.
Porządek obrad sesji :

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z  XLVII sesji.
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.
7.
8.

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :

a) zasad na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki
pomocniczej będzie przysługiwała dieta,

b)  zmiany uchwały Nr XVII/122/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia
18 lutego 2008 r. w sprawie ustalenia wysokości diet radnego oraz zwrotu
kosztów podróży służbowych,

c)   wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej
w Sułkowicach,

d)  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej
w Sułkowicach,

e)  nieopłatnego  przejęcia  od  Agencji  Nieruchomości   Rolnych nieruchomości
położonych w Gogolewie,

f)  nieodpłatnego  przejęcia  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych
nieruchomości położonej w Kuczynie,

g)  zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia
27 grudnia  2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
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Finansowej Gminy Krobia  na lata 2014 - 2025,
h)   zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014,
i) zmiany Uchwały Nr XLIV/355/2014 z dnia 13 marca 2014 r. w sprawie

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu.

9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
10.  Wolne głosy i wnioski.
11.  Zakończenie.

Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Jóźwiak.

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.
Przewodniczący Rady powitał radnych, pracowników Urzędu oraz pozostałych
zaproszonych gości.
Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 14 radnych, nieobecny
radny Ł. Kubiak, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.
Przewodniczący Rady : Burmistrz wnosi o uzupełnienie porządku obrad o rozpatrzenie
projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/355/2014 z dnia 13 marca 2014 r. w
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, jako pkt 8i.
Zgłoszoną zmianę porządku obrad sesji przejęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.
Porządek obrad po zmianach przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.
Pierwotny porządek obrad stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XLVII sesji.
Protokół z XLVII sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.

Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.
Burmistrz : przekazano do WZDW w Poznaniu i Starostwa Powiatowego w Gostyniu
interpelacje dot. dróg zgłoszone na ostatniej sesji oraz udzielono odpowiedź radnej
E. Dopierała odnośnie liczby klas pierwszych w roku szkolnym 2014/2015.

Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych.
E. Dopierała : zapytanie dotyczy cmentarza żydowskiego, zaplanowano wykonanie napisu
na tablicy przetłumaczonego przez Gminę Żydowska, chciałam zapytać co w tej kwestii się
dzieje, czy zdążymy jeszcze w tej kadencji odsłonić tę tablicę. Proszę aby pamiętać
w wykaszaniu tego terenu.
M. Duda : sprawa związana jest z programem budowy mieszkań socjalnych w gminie
Krobia. Kilka miesięcy temu uczestniczyłem w pierwszych spotkaniach, które związane
było z tematyką socjalną. Jak obecnie przedstawia się ta sprawa?
H. Urbański : lustro na ul. Miejsko-Góreckiej jest uszkodzone, rozwarstwiło się, proszę
o interwencję w tej sprawie.
L. Bem : mieszkańcy ul. Miejsko-Góreckiej, zwłaszcza mieszkający przy stawie zwracali
się do p. Burmistrza o usytuowanie miejsc parkingowych oraz zniesienie zakazu postoju
przy stawie. Uzyskali odpowiedź, iż Gmina posiada dokumentację projektową na
wykonanie takich przedsięwzięć.
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K. Perdon : w porozumieniu z sołtysem Pudliszek zgłaszam interpelację dotyczącą
wykonania w parku podjazdu dla wózków m.in. dziecięcych.
G. Skrobała : w Gogolewie jest droga gminna przy fosie, miejsce rekreacyjne mieszkańców,
rozmawiano już o tej drodze. Zwracam się z zapytaniem czy będzie ona w jakiś sposób
naprawiona w tym roku, ponieważ naprawę ubytków na drogach gminnych już realizowano.
I. Jóźwiak : 1. Wnioskuję o zlikwidowanie nierówności na jezdni na ul. Powstańców Wlkp.
od wjazdu z rynku do końca nieruchomości oznaczonej Rynek 2, ponieważ kałuże wody
w czasie i po opadach moczą pieszych idących chodnikiem.
2. Proszę – jeśli jest to możliwe – o przygotowanie kosztorysu do budżetu roku 2015 zadania
położenia asfaltu lub kostki burkowej na ulicy Kobylińskiej, odgałęzienie w kierunku
Posadowa.
3. Proszę o oznakowanie kierunku jazdy do Rawicza na rynku w Krobi po wjeździe na rynek
z ulicy Kobylińskiej w miejscu, gdzie obecnie jest tablica z napisem „Leszno”.
4. Proszę o rozpatrzenie możliwości zbudowania letniej siłowni w parku lub okolicy boiska
„Orlik”. Ostatnio powstały takie siłownie w Gostyniu i Poniecu.
5. Proszę o rozpatrzenie  możliwości ustanowienia Krobskiej Karty Seniora. Myślę, że
samorząd mógłby zaoferować bezpłatną poradę psychologa, bezpłatną poradę radcy
prawnego, ulgowe bilety do kina, zniżkę do siłowni.
6. Proszę o rozpatrzenie możliwości zainstalowania wideorejestratora w okolicy
skrzyżowania ul. Powstańców Wlkp. i Św. Ducha. Obecnie znaczna liczba motocyklistów
oraz kierowców samochodów jedzie ze zbyt duża prędkością, także wyprzedzając w tym
miejscu na liniach ciągłych.
7. Proszę o rozpatrzenie możliwości podpisania umowy z zarządcą drogi nr 434 na
utrzymanie zieleni na rondzie i wzdłuż tej drogi. Stan tej zieleni jest obserwowany przez
przejeżdżających przez nasze miasto, a utrzymanie jej nadal przez samorząd jest dużym
kosztem.
8. Według przekazanej mnie informacji przez nauczycielkę ZSOiZ w Krobi, istnieje
możliwość po wystąpieniu z wnioskiem Gminy zbierania raz w miesiącu odpadów
roślinnych. Często zdarza się, że mieszkańcy nie mają możliwości założenia
kompostownika, a zwiezienie zielonych odpadów do Sarnowy jest problemem.
9. Proszę o przygotowanie procedury postępowania z właścicielami nieruchomości rolnych,
którzy  zaorali gminne drogi i grunty leżące w pasie drogowym. Proszę o zarezerwowanie
na te działania środków finansowych w projekcie budżetu na 2015 rok.
10. Wnioskuję do zarządcy drogi Krobia-Poniec o wymalowanie pasów na jezdni na łukach
drogi pomiędzy miejscowościami Karzec-Dzięczyna.
11. Czy istnieje możliwość poprowadzenia ścieżki rowerowej Gostkowo-Niepart, oraz
Krobia-Pudliszki przy nieruchomościach rolnych, których właściciele nie zgadzają się na
sprzedaż części nieruchomości z przeznaczeniem na ścieżkę rowerową w ten sposób, że
nastąpiłoby przykrycie na tym odcinku rowu, poprowadzenie tam ścieżki i zabezpieczenie
jej od strony jezdni i pola barierkami ochronnymi.

Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych
w okresie międzysesyjnym.
5.06. Czterech radnych uczestniczyło w spotkaniu z mieszkańcami ul. Kobylińskiej
w Krobi. Rozmawiano i skierowano petycję do Starosty Gostyńskiego i Rady Powiatu
ws. kontynuowania budowy chodnika – ścieżki rowerowej na tej ulicy.
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7.06. Związek Więźniów Politycznych Okresu Stalinowskiego oddział Gostyń, oraz
ŚZŻAK koło „Zawisza” w Krobi zaprosili na zebranie sprawozdawcze członków. Zebranie
odbyło się w Gostyniu.
Polskie Stronnictwo Ludowe zaprosiło na Powiatowe Święto Ludowe, które odbyło się
w Sułkowicach.
8.06. Gminne Centrum Kultury i Rekreacji im. Jana z Domachowa Bzdęgi w Krobi
zaprosiło na Wesele Biskupańskie, które odbyło się w Domachowie.
9.06. Drogą elektroniczną przekazano uchwały do RIO.
Odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy. Tematy posiedzenia :
1. Zapoznanie się z pismem Inspektora Ochrony Środowiska dot. ścieków. 2. Zapoznanie się
z pismem dot. Farmy Wiatrowej Gogolewo-Niepart. 3. Rozpatrzenie pisma p. Czesława
Pawlickiego ws. przeniesienia targowiska miejskiego.
11.06. Podpisałem uchwały przyjęte na sesji.
12.06. Podpisałem dyplomy i życzenia z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego.
13.06. Biblioteka Miasta i Gminy oraz Gminne Centrum Kultury i Rekreacji im. Jana
z Domachowa Bzdęgi zaprosiły na spotkanie promocyjne książki Kazimierza Urbańskiego
o prof. Józefie Zwierzyckim.
16.06. Uniwersytet III Wieku zaprosił do Rokosowa na zakończenie roku akademickiego.
18.06. Uczestniczyłem w spotkaniu dot. zakończenia współpracy z chórem „Harmonia”
przez p. Czesława Piotrowiaka.
Sporządzony został porządek obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej w Krobi.
20.06. Sporządzony został protokół z XLVII sesji Rady Miejskiej.
Uczestniczyłem w uroczystym spotkaniu z okazji 5-lecia działalności Stowarzyszenia
„Ziemia Krobska”.
23.06. Uczestniczyłem w uroczystości wręczenia medali nadanych przez Prezydenta RP za
50-lecie pożycia małżeńskiego.
Odbyło się posiedzenie komisji Rady Miejskiej dla omówienia projektów uchwał i spraw
bieżących.
24.06. Uczestniczyłem w Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia Unia Gospodarcza
Regionu Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości.
Zatwierdzono sprawozdanie z działalności Stowarzyszenia z 2013 roku i udzielono
absolutorium członkom Zarządu Stowarzyszenia z tytułu działalności za 2013 rok.
25.06. Odbyło się posiedzenie komisji Budżetu dla wydania opinii do projektu uchwały.

Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Sprawozdanie przedstawił Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.
E. Dopierała : czego dotyczyło spotkanie dot. zagospodarowania parku, czy planowane jest
usytuowanie toalet na tym terenie, o co wnioskowałam  wcześniej. Odbyło się także Walne
Posiedzenie Spółdzielni Socjalnej, proszę o informację jak ona funkcjonuje, czy mają
zlecenia?
Burmistrz : od kilku lat staram się przekonać mieszkańców naszego miasta, że to co jest
wspólne jest wspólnym dobrem. To się tak wydaje, Państwo - Urząd, ale wiele ciekawego
możemy zrobić samodzielnie. Myślę, że park jest tego dobrym przykładem. W budżecie
Gminy środki zawsze będą ograniczały możliwości inwestowania, a można wiele zyskać
poprzez zaangażowanie i wspólne chęci działania, poprzez wyprowadzenie młodzieży ze
szkoły w przestrzeń lokalną organizując zajęcia. Taki proces wychowawczy w tym
przypadku ma duże znaczenie.  Również duże znaczenie ma zaangażowanie w takie
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działania członków Stowarzyszenia III Wieku. Park jest także miejscem aktywności
mieszkanek naszego miasta poprzez wspólne ćwiczenia. Miejsce to widać, że zaczyna żyć
swoim życiem, swoimi pomysłami. Zorganizowanie toalety w parku w mojej ocenie
powinno być zrealizowane wspólnie poprzez parafię.
Odnośnie funkcjonowania Spółdzielni Socjalnej ECOSS w mojej ocenie patrząc na miniony
rok działania, to wyniki i efekty prac są pozytywne w porównaniu do tego co było.
Dodatkowe zlecenia przyjmowane są także od osób prywatnych, spółdzielnia zaczyna brać
udział w przetargach m. in. w Starej Krobi wykonano remont drogi gminnej oraz wygrała
przetarg na utrzymanie terenów zielonych w Kobylinie. Wydaje się na podstawie tych
działań, że powstanie dobry solidny podmiot samorządowy, który poza swoimi
podstawowymi zadaniami będzie także pewną formą pomocy społecznej dla osób
wykluczonych znajdujących się w trudnej sytuacji.
K. Perdon : czy spółdzielnia zamknęła rok na plusie, czy minusie?
Burmistrz : poprzedni rok na minusie, ale obecnie tendencja jest wzrostowa i myślę,
że będzie to trwały efekt.

Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :
a) zasad na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki  pomocniczej
będzie przysługiwała dieta.
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Sekretarz Gminy K. Szablewska.
Uchwałę Nr XLVIII/381/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 czerwca 2014 r. w sprawie
zasad na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki  pomocniczej będzie
przysługiwała dieta; przyjęto jednomyślnie, głosowało14 radnych.

b) zmiany uchwały Nr XVII/122/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 18 lutego 2008 r.
w sprawie ustalenia wysokości diet radnego oraz zwrotu kosztów podróży służbowych.
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Sekretarz Gminy K. Szablewska.
Przewodniczący Rady : proponuję 100 zł miesięcznie dodatkowo dla radnych będących
przedstawicielami rady w związkach międzygminnych.
Uchwałę Nr XLVIII/382/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 czerwca 2014 r.
w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/122/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 18 lutego
2008 r. w sprawie ustalenia wysokości diet radnego oraz zwrotu kosztów podróży
służbowych; przyjęto większością głosów, 11 za, 3 wstrzymujące (G. Skrobała, M. Duda,
J. Gałęzewski), głosowało14 radnych.

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej
w Sułkowicach.
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Naczelnik WIGP A. Olejnik.
Uchwałę Nr XLVIII/383/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 czerwca 2014 r. w sprawie
wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej w Sułkowicach;
przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych.

d) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej
w Sułkowicach.
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak.
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Uchwałę Nr XLVIII/384/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 czerwca 2014 r. w sprawie
wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej w Sułkowicach;
przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych.

e) nieopłatnego  przejęcia  od  Agencji  Nieruchomości   Rolnych nieruchomości
położonych w Gogolewie.
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił naczelnik WIGP A. Olejnik,
Uchwałę Nr XLVIII/385/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 czerwca 2014 r. w sprawie
nieopłatnego  przejęcia  od  Agencji  Nieruchomości   Rolnych nieruchomości położonych
w Gogolewie; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych.

f) nieodpłatnego  przejęcia  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  nieruchomości
położonej w Kuczynie.
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Naczelnik WIGP A. Olejnik.
Uchwałę Nr XLVIII/386/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 czerwca 2014 r. w sprawie
wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych położonych w Kuczynie;
przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych.

g) zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia
2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia
na lata 2014 – 2025.
Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu
przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.
Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.
Uchwałę Nr XLVIII/387/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 czerwca 2014 r.
w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia
2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata
2014 – 2025; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych.

h) zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014.
Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiąca złącznik nr 3 do protokołu
przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.
Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu dzisiejszym
i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.
Uchwałę Nr XLVIII/388/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 czerwca 2014 r.
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014; przyjęto jednomyślnie,
głosowało 14 radnych.

i) zmiany Uchwały Nr XLIV/355/2014 z dnia 13 marca 2014 r. w sprawie udzielenia
pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu.
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.
Burmistrz : są to efekty uzgodnień wcześniejszych, iż w momencie pojawienia się środków
po przetargach przeznaczone zostaną na inwestycje na terenie gminy Krobia w mechanizmie
50/50, tak jak całe przedsięwzięcie od początku były realizowane.
Uchwałę Nr XLVIII/389/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 czerwca 2014 r.
w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/355/2014 z dnia 13 marca 2014 r. w sprawie
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udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto jednomyślnie,  głosowało
14 radnych.

Ad. 9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
Burmistrz : odpowiadając radnej E. Dopierała odnośnie tablicy na terenie byłego cmentarza,
to treść tekstu na tablicy została ustalona z Gminą Żydowską i obecnie trwa wyłonienie
wykonawcy.
Odpowiadając radnemu M. Duda, to temat mieszkań socjalnych brany jest nadal pod uwagę
przy opracowywaniu strategii na lata 2015-2020, w tym roku nie jest możliwe zrealizowanie
tego, nie ma takich kwot w budżecie.
Odpowiadając radnemu H. Urbańskiemu, to temat naprawy lustra zostanie podjęty
w najbliższym czasie.
Odpowiadając radnemu L. Bemowi, to staw przy ul. Miejsko-Góreckiej obecnie jest na
etapie przebudowy i jeśli będzie możliwe podejmiemy działania w kierunku lokalizacji
kilku miejsc postojowych.
Odpowiadając radnemu K. Perdonowi, to temat przebudowy zejścia w parku w Pudliszkach
nie powinien być problemem, poprawi to w znacznym stopniu bezpieczeństwo.
Odpowiadając radnej G. Skrobała : remont drogi w tym roku nie jest przewidziany,
natomiast w roku przyszłym zostanie to rozważone.
Odpowiadając radnemu I. Jóźwiakowi : kwestię nierówności jezdni na ul. Powstańców
Wlkp. do rynku, to temat ten rozpoznamy.
Odnośnie położenia asfaltu na przedłużeniu ul. Kobylińskiej w kierunku Posadowa, to
przypomnę, ponieważ p. radny w tych ustaleniach uczestniczył w poprzedniej kadencji,
kolejność realizacji zadań remontowych dróg określono i tego się trzymamy. Przypomnę,
że była to ul. Rejka, 1 Maja, Nowa, Konopnickiej, Sobieskiego, i tak realizujmy
te zadania. Jeśli są inne propozycje zmiany, to jest to w kompetencji Rady Miejskiej
i przedyskutowania tego na komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy, aby zmienić te kolejności.
Można do tego wrócić, w mojej ocenie jest to temat na posiedzenie komisji.
Oznaczenie tablicy oznaczającej kierunek jazdy wydaję się jak najbardziej zasadne,
skierujemy ten temat do Komisji Bezpieczeństwa.
Odnośnie tematu zewnętrznej siłowni, to jest to teraz jakby tematem w trakcie realizacji,
ponieważ zapisano środki na wykonanie prac przy Orliku w Krobi, w tym także
zaplanowano takie urządzenia siłowni, a jeśli są inne propozycje lokalizacji takiej siłowni,
to proszę o przedstawienie takich argumentów. W mojej ocenie za miejscem przy Orliku
przekonują dwie przesłanki, jest to teren przy kompleksie sportowym w naszym mieście,
w sąsiedztwie szkół, które mogą wykorzystać to miejsce na zajęcie oraz teren będący
własnością gminną. Jeśli są inne propozycje bardziej racjonalne, to proszę o ich
przedłożenie.
Informowałem już wcześniej, że pracujemy nad opracowaniem Karty Seniora i Dużej
Rodziny. W mojej ocenie przy wydaniu Karty Seniora nieracjonalne byłoby jeśli
mówilibyśmy tylko o korzyściach dla tych osób operując środkami publicznymi.
Wprowadzenie obniżonej ceny za korzystanie z kina, czy zniżki na siłownię lub innych
usług nie jest związane w ustanowieniem takiej karty. Naszym celem jest aby zachęcić do
udziału w tym przedsięwzięciu naszych lokalnych przedsiębiorców, aby również osoby te
mogły korzystać z różnego rodzaju usług i wtedy wprowadzenie takiej karty będzie miało
sens. W tym momencie jest kwestia ewentualnych propozycji dotyczących tego jaka ma być
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stawka obniżenia  karnetu do siłowni, ceny biletu do kina, aby nasi seniorzy częściej
korzystali z takich ofert.
Montując kolejne kamery należy rozważyć sensowność ich lokalizacji nie tylko
w kwestii bezpieczeństwa, lecz także tworzenia atmosfery na terenie miasta i działań
śledczych. Wydaje mi się, że musi być uzasadnienie dlaczego akurat w tym miejscu ta
kamera miałby być umiejscowiona, należałoby to przeanalizować.
Kwestia przejęcia utrzymania zieleni przy drodze wojewódzkiej, to takie działania już
wcześniej zostały przez nas podejmowane, odnośnie terenu miasta. Planowane jest zawarcie
takiego porozumienia, lecz nie w zakresie wykaszania rowów na całym odcinku drogi, tylko
w obrębie rond i dalej do dworca.
Odnośnie kwestii przyjmowania kolejnych obowiązków w zakresie gospodarki odpadami
przez samorząd gminny, zasada czy oczyszczający płaci. Pytanie czy jest taka potrzeba na
terenie gminy, czy przeznaczyć na to budżet Gminy.
Temat regulacji rowów przydrożnych, pasów drogowych to nie jest kwestia 5, 10, 15 lat,
lecz okres bardzo wcześniejszy. Sprawa nie wygląda ciekawie, wielokrotnie na ten temat
rozmawialiśmy. To nie jest tylko kwestia procedury jak to przeprowadzić, jest to
mechanizm  wyznaczenia  przez geodetę granic, dalej ich odtworzenia, odbudowy rowu,
przejęcie nieruchomości od osoby, która ją zajęła. Pytanie jeszcze jakie środki finansowe
chcemy przeznaczyć na te działania. Nie można z jednej strony postulować budowę
chodników, budowy dróg, remonty świetlic i szeregu innych inwestycji, a jednocześnie
oczekiwać że zrealizujemy szereg innych zadań. Budżet Gminy jest określony, możemy
w trakcie dyskusji nad budżetem przyszłorocznym zastanowić się nad tym, czy planować
budowę ścieżki rowerowej, czy odtworzenie granic dróg polnych. To jest kwestia wyboru
priorytetów. Na spotkaniach wiejskich zwracam rolnikom na to uwagę, postuluję
o zaniechanie tego typu działań, ponieważ będą to dalsze negatywne konsekwencje dla
utrzymania dróg i pól oraz konsekwencje o charakterze prawnym.
Kwestie oznakowania poziomego na drogach powiatowych to zwrócimy się z tym tematem
do zarządcy dróg.
Odnośnie tematu ścieżek rowerowych  w pasie drogowym, to rozumiem, że było to pytanie
retoryczne.  To nie jest kwestia tego, że jak się patrzy na ścieżki rowerowe, to taka
możliwość jest, ale kwestia ceny, poza pasem drogowym wykonanie jej jest tańsze. Nie ma
problemu kanalizacji, oddzielania gruntem od pasa drogowego oraz kwestia prawna,
ponieważ w momencie wykupu gruntów staje się naszą inwestycją. Ponadto należy
rozważać to pod względem działań strategicznych, na jakie cele możemy pozyskać środki
finansowe. Należy rozważyć jakiej formy przedsięwzięcia planować należy w latach
kolejnych. Powstała koncepcja budowy ścieżek rowerowych na terenie powiatu
gostyńskiego łączących poszczególne gminy, pozyskując środki zewnętrze na tego typu
działania.

Ad. 10 Wolne głosy i wnioski.
A. Miałkowski : wydaje mi się, że zupełnie nie są potrzebne pieniądze na to, aby ustalać
granice pól, zrobią to rolnicy sami, wtedy, kiedy zostanie opracowana procedura i będą
sankcje. Zrobimy jedno badanie geodezyjne i za przekroczenie tej granicy będzie kara
ok. 100 tys. zł, nie wiem, czy wolno kary wystawiać w Urzędzie i już następni rolnicy
wycofają się z tego. Wróciłbym do tego, że nie można wszystkiego uzasadniać brakiem
pieniędzy, bo rzeczywiście brakuje na wiele różnych rozwiązań, ale można to zrobić rękami
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rolników, właścicieli tych pól, które wchodzą na tereny miejskie. Sugeruję opracowanie
procedur i sankcji.
Burmistrz : to proszę wskazać przepis, na podstawie którego możemy ustalać procedury
z których będą wynikać sankcje,
A. Miałkowski : proszę zlecić radcy prawnemu.
Burmistrz : w mojej ocenie procedura wygląda tak, że najpierw należy odtworzyć, a dopiero
później na drodze cywilnych roszczeń prowadzić dalsze działania w stosunku do osób, które
zajęły nieruchomości. Natomiast kwestię przeanalizowania tego traktuję jako postulat,
propozycję i na pewno temat zostanie rozważony.
Przewodniczący Rady : chciałbym się odnieść do odpowiedzi Pana dot. spowolnienia ruchu
na ul. Powstańców Wlkp. Mówił Pan, że samo zgłoszenie, to jest za mało, wiemy, że z tym
problemem jako samorząd, Policja zupełnie nie radzi sobie z piratami w mieście. Wygląda
tak, jakbyśmy mieli czekać na jakiś wypadek śmiertelny, tak wyglądała odpowiedź odnośnie
pobudowania barierek na skrzyżowaniu ul. Jutrosińskiej i Św. Ducha, kiedy zginęła tam
kobieta i wtedy od ręki zainstalowano takie barierek. Powinniśmy przeciwdziałać, a nie
czekać. Jeśli widziałby Pan motocyklistów jeżdżących na jednym kole, to wydaje mi się,
że warto byłoby coś zamontować, chociażby przenośnego, chwilowego. Trzeba być
uczestnikiem, widzieć coś, to mnie osobiście bardzo zaniepokoiło.
Burmistrz : w takim razie wnioskuje Pan o zamontowanie fotoradaru, czyli urządzenia
mierzącego prędkość w postaci sankcji mandatu dla kierowców, którzy przekroczą
prędkość. W takim przypadku konieczne jest powołanie straży miejskiej ponieważ innej
formy stanowienia i pobierania oraz monitorowania tego urządzenia nie ma. Jeśli Gmina
chce przejmować tego typu zadania, ma do tego prawo zgodnie z ustawą o strażach
miejskich i wtedy będzie możliwe ustawienie takiego fotoradaru. Nie wprowadzajmy ludzi
w błąd, że możemy postawić fotoradar i w ten sposób monitorować i w ten sposób to
realizować. Możemy zwrócić się z postulatem do Policji traktując to jako interpelację
dotyczącą tego, aby skierować ten temat do rozpatrzenia, lecz żeby była jasność Policja nie
podlega Gminie. Jak tak słucham różnych takich wypowiedzi to rozumiem, że prawem
można manipulować, ale tak nie jest. Administracja działa na podstawie prawa, zgodnie
z prawem, to my mamy się podporządkowywać prawu, a nie prawo ma być elementem,
które będziemy sobie ustalać pewne rzeczy, tak jak się w danym momencie osobom
sprawującym funkcję burmistrza czy innym osobom w aparacie władzy wydaje się, że może
robić. W takim przypadku nie będziemy mieli Państwa praworządnego, demokratycznego,
tylko będziemy mieli inny zupełnie ustrój.
Radca prawny : przepisy ruchu drogowego trzeba przestrzegać i mamy organy powołane do
tego, aby tych którzy ich nie przestrzegają odpowiednio traktować. Jeśli chodzi o kwestię
poruszaną przez Pana Wiceprzewodniczącego Rady, to jest możliwe przygotowanie
wewnętrznej procedury, która nakreśliłaby drogę do dochodzenia porządkowania tych
kwestii. Wydaje mi się, że niewiele w ten sposób osiągniemy, ponieważ jeżeli nie będzie
porozumienia pomiędzy Gminą a osobami, które naruszają granice nieruchomości, to na
dobrą sprawę jedynym narzędzie którym dysponujemy nie mówię, że będzie skuteczne to
skierowanie sprawy na drogę sądową. W ten sposób możemy udowodnić swoją rację
w procesie, a następnie zapisane rozstrzygnięcie wyroku egzekwować. Wewnętrzna
procedura, którą byśmy stworzyli z całą pewnością nie pozwoli na to aby w jej zapisach
nakładać jakiekolwiek sankcje, kary, takiej możliwości nie ma. Gdybyśmy te działania
rozpoczęli, to po wyczerpaniu możliwości dojścia do porozumienia z poszczególnymi
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osobami, które te granice naruszają, w sytuacji kiedy doszło do naruszenia tych granic
i jesteśmy samodzielnie je odtworzyć bez pomocy geodety jeśli porozumienia nie będzie to
wówczas pozostaje droga sądowa. Rozumiem, że w tym kontekście mówimy o też
o kosztach.
Burmistrz : na pewno temat ten przeanalizujemy wewnętrznie.
p. Olejniczak, mieszkaniec Krobi : dlaczego nie zajmujecie się ulicą Kobylińską, tam nie ani
ograniczenia prędkości, ścieżki, chodników, a w mieście macie wszystko.
Przewodniczący Rady : ulica Kobylińską rada zajmowała się nie raz, Starosta Gostyński
również brał udział w posiedzeniu komisji, tę ulicę rada ma na względzie.
P. Szulc, mieszkanka Krobi : dlaczego nie zostaliśmy powiadomieni, teraz zainteresowano
się tematem ponieważ sprawa została nagłośniona. 5 czerwca zostało skierowane pismo do
Starostwa Powiatowego i do dzisiaj nie uzyskaliśmy odpowiedzi co dalej.  Ja chodzę 33 lata
rowem, z dziećmi do przedszkola i szkoły, mamy tego dosyć, nasza cierpliwość się
skończyła. Domagamy się zrealizowania ścieżki, dlaczego nie została ona ujęta do
realizacji. Dlaczego nie podjęto starań o wykonanie dokumentacji dalej do p. Olejniczaka
i Wieczorka.
Przewodniczący Rady : Państwa petycja skierowana była do Starostwa i Rady Powiatu
Gostyńskiego i oczekujemy na odpowiedź z tamtej strony.
E. Dopierała : na sali jest kilka osób, które brały udział w pracach nad Strategią Gminy,
otrzymaliśmy jej wersję okrojoną. Myślę, że  będę wyrazicielem wszystkim osób, które
brały udział w pracach, ponieważ szersza wersja była opracowana, odzwierciedla problemy,
wydaje mi się, że powinniśmy przy niej pozostać. Inne Gminy także opracowują wersje
rozbudowane. Czy się Pan kieruje aby pozostać przy takiej mini wersji, czy uda się
przekonać aby pozostawić wersję rozszerzoną.
Burmistrz : jestem za strategią z której będzie można korzystać na co dzień, dostępna
w czytelni, na biurku i będzie przypominała o rzeczach, które są do zrobienia. Duże
rozbudowane są formą ksiąg. Mogłaby być ona załącznikiem do uchwały,  z zastosowaniem
dodatkowej publikacji takiego materiału. Do dokumentów, które służyły opracowaniu tej
strategii zawsze będzie można sięgnąć.
Odpowiadając w temacie ul. Kobylińskiej, to jeśli nie będę Burmistrzem Krobi, to zadań
i problemów nie będzie mniej i nie zostaną wszystkie wykonane. Zadania poszczególnych
samorządów zostały szczegółowo określone i w tym zakresie powinniśmy działać. Jest
wiele miejsc, sytuacji w mieście oraz w sołectwach, które wymagałyby natychmiastowego
działania. Obecnie zaplanowany jest etap ścieżki przy ul. Kobylińskiej do budynku
p. Woźniaka, realizacja dalszego odcinka zależeć będzie w jakim pasie zostanie
zaplanowana. Realizacja dalszego etapu ścieżki w kierunku Potarzycy będzie zależeć
jak zostanie zaplanowana, jeśli poza pasem drogowym, to będzie ona tańsza. Zależeć
to będzie również od tego czy konieczny będzie wykup gruntów od rolników i z jakich
środków będzie to realizowane, gminnych, powiatowych, czy zewnętrznych. Operowanie
konkretnymi datami byłoby obecnie niemożliwe. Mamy obecnie szansę na dokończenie
obecnie zaplanowanej inwestycji, że będzie to realizowane i powinniśmy współpracować
w tym temacie. Wola Rady Miejskiej zawszy była i mam nadzieję, że kwestia dalszej
budowy tej ścieżki przy wspólnym partnerze Powiatu Gostyńskiego zostanie wykonana.
Musi tu być jakaś konsekwencja, w momencie rozpoczęcia pewnych przedsięwzięć trzeba
się liczyć z tym, że w latach następnych należy je kontynuować, wtedy ma to sens.
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Sołtys wsi Grabianowo : proponuję aby wykonać ścinkę poboczy dróg w porozumieniu
z sołtysami i przedstawić propozycję Zarządowi Powiatu Gostyńskiego.
Burmistrz : zgadzam się, że stan dróg zależy od prawidłowo utrzymanych poboczy.

Ad. 11 Zakończenie obrad  sesji.
Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały,
dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam XLVIII sesję Rady Miejskiej w Krobi.

Protokół sporządziła :
Aurelia Sikorska


